
در حال�ی ق�رار 
سعید احمدیان

    گزارش
اس�ت از بی�ن 
پیم�ان اکبری، 
محمدرضا تن�دروان، رحمان محم�دی راد و 
سعید رضايی دستیاران ايرانی ولاديمیر آلکنو، 
سرمربی جديد تیم ملی والیبال انتخاب شود 
که اهالی والیبال نمی خواهند مانند دوره های 
قبل حضور يک دس�تیار داخلی روي نیمکت 
والیبال نمايش�ی و بدون تأثیرگذاری باش�د.

کدام مربی یا مربیان ایرانی دستیار آلکنو می شوند، 
این سؤالی اس��ت که در یک ماه گذشته و پس از 
انتخاب رسمی سرمربی مش��هور روس به عنوان 
سرمربی جدید تیم ملی والیبال ذهن اهالی توپ و 
تور را مشغول کرده، اما گویا فدراسیون والیبال هنوز 
درباره انتخاب نهایی به جمع بندی نرسیده است. 

   دستیار واقعی يا دستیار نمايشی؟
حضور مربیان ایرانی به عنوان کمک مربی در تیم 
ملی والیبال در 9 سال گذشته یکی از چالش های 
والیبال بوده و از ولاس��کو و لوزانو گرفته تا کواچ 
کمتر روی خوش��ی به میدان دادن و استفاده از 
مربیان ایرانی در کادر فنی ش��ان نشان دادند و 
در این بین تنها ایگور کولاکوویچ بود که نسبت 
به اس��تفاده از مربی داخلی نظر مثبتي داشت و 
همین مسئله نیز سبب ش��د در کادر فنی او، دو 

مربی ایرانی حضور داشته باشند.
نگاه از بالا به پایین مربی��ان خارجی والیبال در 
9سال گذشته به دستیاران ایرانی شان در حالی 
بود که خیلی ها بر این باورند که حضور یک مربی 
ایرانی در کن��ار مربی مطرح خارج��ی تیم ملی 
والیبال، می تواند فرصتی برای تجربه اندوزی او 
شود تا در س��ال های آینده با استفاده از تجربه و 
دانش��ی که مربیان داخلی از کار در کنار مربیان 

بزرگ به دست آورده اند، هدایت تیم ملی والیبال 
به آنها سپرده شود و یک ایرانی سرمربی تیم ملی 
ش��ود. با این حال برخورد س��رد مربیانی مانند 
ولاس��کو، کواچ و لوزانو با مربی��ان ایرانی که در 
کنارشان حضور داشتند، سبب شد نتوانیم از این 
فرصت استفاده کنیم و والیبال با گذشت 9 سال 
از روزی که ولاسکو به ایران آمد و تیم کشورمان 
از یک تیم درجه 2 آسیا به جمع تیم های مطرح 
اضافه شد، هنوز نتوانس��ته به یک مربی داخلی 

برای هدایت تیم ملی بزرگسالان اعتماد کند.
میدان ندادن به مربی ایران��ی در کادر فنی تیم 
ملی بزرگسالان توسط سرمربیان خارجی یکی از 
انتقاداتی است که همواره به فدراسیون والیبال 
وارد می شود. اگرچه انتخاب دستیاران و مشخص 
کردن دایره وظایف ش��ان از اختیارات سرمربی 
است، اما فدراسیون والیبال در سال های اخیر با 
توجه به نام های بزرگی که روی نیمکت والیبال 
کشورمان نشس��ته اند، با مذاکراتی می توانست 
فرصت بیشتری برای نقش آفرینی مربیان داخلی 
در کادر فنی والیبال مهی��ا کند تا به گفته بهروز 
عطایی، س��رمربی مطرح والیبال کشورمان در 
مصاحبه ای که س��ال 92 داشت، مربیان داخلی 
در تیم ملی ت��وپ جمع کن نباش��ند: »این چه 
داستاني است که مربي در کنار تیم ملي باشد، اما 
هیچ سودي نداشته باشد؛ آیا بهتر نیست بگویند 
که مربیان ایراني توپ جمع کن یا مترجم هستند. 
متاسفانه شأن مربیان تیم ملي را پایین مي آورند. 
بیش از 10 نفر را ولاسکو در کنار خود قرار داد، اما 

هیچ کدام از آنها مربي تیم ملي نشدند.«
   مربیان داخلی قبلی تیم ملی چه کسانی بودند؟
در حالی نام گزینه های احتمالی دستیاری آلکنو 
داغ اس��ت که در س��ال های اخیر، چندین مربی 

داخلی حضور در کادر فنی بزرگس��الان را تجربه 
کرده اند. در زمان ولاس��کو؛ محم��د وکیلی، رضا 
مؤمنی مقدم، ناصر شهنازی، پیمان اکبری، رضا 
ابراهیمی، عباسعلی میرحسینی، محمد ترکاشوند، 
مصطفی شجاعی و احمد مساجدی مربیانی بودند 
که در مقاطع مختلف با این مربي همکاری کردند.

پس از جدایی ناگهانی ولاس��کو و بازگش��ت او 
به زادگاهش ب��رای اینکه دینش را ب��ه والیبال 
آرژانتین ادا کن��د، هدایت تیم مل��ی والیبال به 
اسلوبودان کواچ رس��ید. در زمان کواچ هم ابتدا 
مرحوم حسین معدنی به عنوان دستیار در کنار 
این مربی قرار گرفت و پس از فوت وی، رحمان 
محمدی راد به عنوان مرب��ی ایرانی به کادر فنی 
تیم ملی والیبال اضافه ش��د. پس از کواچ، رائول 
لوزانی آرژانتینی هدایت والیبال ایران را برعهده 
گرفت، مربی  که او ه��م از محمدی راد به عنوان 

مربی ایرانی در کنارش استفاده کرد. 
پس از المپیک ریو و جدایی لوزانو، نیمکت تیم 
ملی والیبال به ایگ��ور کولاکوویچ مونته نگرویی 
رسید. کولا نسبت به سه مربی قبلی رابطه بهتری 
با مربیان داخلی داشت و پیمان اکبری و سعید 
رضایی به عنوان دو مربی ایرانی روی نیمکت تیم 

ملی بزرگسالان نشستند.
  3 مربی لیگ برتری + يک مربی بیکار

پس از جدایی کولاکوویچ و انتخاب ولادیمیر آلکنو 
به عنوان سرمربی جدید تیم ملی والیبال، نام های 
مختلفی به عنوان دس��تیاران داخلی این مربی 
مشهور روس شنیده می شود. آلکنو مانند دیگر 
مربیان خارجی، دستیار اولش را از بین گزینه های 
خارجی انتخاب کرد و قرار است توماس توتولو، 
مربی مشهور ایتالیایی که سابقه دستیاری آلکنو 

در زنیت کازان روسیه را دارد به ایران بیاید. 

اواس��ط آذرماه بود که خبرگزاری ه��ا از انتخاب 
چهار گزینه نهایی از بین مربیان داخلی به عنوان 
دس��تیاران احتمالی آلکنو خبر دادند و نوشتند 
محمدرضا داورزنی، رئیس فدراس��یون والیبال 
با دعوت از پیمان اکب��ری، رحمان محمدی راد، 
محمدرضا تندروان و سعید رضایی جلسه ای را 
با حضور آنها برگزار کرده و درباره حضورش��ان 
در کادر فنی آلکنو ب��ا آنها مذاکره صورت گرفته 
است. در بین این گزینه ها، سه مربی در لیگ برتر 
والیبال حضور دارند که تیم های ش��ان رده های 
اول، دوم و سوم جدول رده بندی را تا پایان هفته 
س��یزدهم به خود اختصاص داده اند. تندروان، 
سرمربی فولاد سیرجان صدرنشین است. اکبری، 
س��رمربی ش��هرداری ارومیه رده دومی است و 
محمدی راد هم هدایت سپاهان تیم سوم جدول 
رده بندی لیگ والیبال را برعه��ده دارد. رضایی 

دیگر گزینه دستیاری آلکنو نیز بیکار است.
با گذشت نزدیک به یک ماه از آغاز مذاکرات با این 
چهار مربی هنوز سرنوشت دستیار یا دستیاران 
داخلی آلکنو مش��خص نیس��ت و کارشناسان 
والیبال بر معرفی هرچه س��ریع تر مربیان ایرانی 
تیم ملی تأکید دارند، به خصوص که نامشخص 
بودن دس��تیاران ایرانی آلکنو در شرایطی است 
که این مربی تا فروردی��ن به ایران نمی آید و این 
هفته ها هم بازی های لیگ در حال برگزاری است 
و انتخاب هرچه سریع تر دستیار ایرانی آلکنو، این 
فرصت را به وجود می آورد تا مربیان ایرانی حاضر 
در کادر فنی تیم ملی بزرگسالان با رصد بازی های 
لیگ، ملی پوشان و همچنین سایر بازیکنان را زیر 
نظر داشته باشند تا بهترین های والیبال در اولین 
لیست سرمربی روس برای لیگ ملت های 2021 

و المپیک توکیو قرار بگیرند.
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برآورده شدن آرزوي فرزند شهيد حيدري 
سه آرزوی فرزند شهید جودوکار مدافع حرم توسط آرش میراسماعیلی 
برآورده شد. رئیس فدراسیون جودو روز یک شنبه دعوت فرزند شهید 
را لبیک گفت و با حضور در منزل مهدی حیدری، شهید مدافع حرم با 
فرزند ایشان که مانند پدرش  جودوکار است ملاقات کرد. محمدمهدی 
حیدری پیش از این اعلام کرده بود، آرزو دارد آرش میراسماعیلی را از 
نزدیک ببیند. همسر شهید حیدری در خصوص دو آرزوی دیگر فرزندش 
نیز گفت: »دومین آرزوی فرزندم این بود که با میراسماعیلی جودو کار 
کند و به او فن بزند و آرزوی بعدی او هم این است که به مشهد سفر کند 
که رئیس فدراسیون جودو قول داد این دو آرزو را هم برآورده کند. رئیس 
فدراسیون جودو بعد از منزل شهید به باشگاه نزدیک منزل ایشان رفت 
و دومین آرزوی محمدمهدی را نیز برآورده کرد.  شهید حیدری که در 
21دي ماه سال 94 به درجه رفیع ش��عادت رسید، پیش از شهادت در 
رشته جودو فعالیت می کرد و میراسماعیلی نیز دان سه افتخاری جودو 

را به نام این شهید بزرگوار صادر کرد و به فرزند وی هدیه داد. نمی خواهند حضورشان کنار آلکنو نمایشی باشد
حاشیه ای بر رايزنی ها برای انتخاب مربیان ايرانی کادر فنی تیم ملی والیبال

دنيا حيدري

فریدون حسن

افتادگي آموز و حد پهلوانی را بدان
ش��نیدن برخي حرف ها و اظهارنظر ه��ا ناخودآگاه انس��ان را به واکنش 
وامي دارد، به خصوص اگر این اظهارنظر از سر غرور و نادیده گرفتن زحمت 
کساني باشد که نقش بسزایي در شناسایي فردي داشته اند که امروز جرئت 

اظهارنظر، تخریب و تحقیر بقیه را به خود مي دهد. 
احسان حدادي از جمله قهرمانان مدال آور کشورمان است که هرگاه در 
میداني بزرگ حاضر بوده و زماني که دیسک در دست آماده پرتاب مي شده 
با تمام وجود و از اعماق جان دست به دعا برداشته ایم و براي موفقیت او و 
اعتلاي نام ایران دعا کرده ایم. هنوز هم وقتي یاد لحظات غرورآفرین کسب 
مدال او در المپیک لندن یا فریادهاي بعد از پرتاب فوق العاده اش در بازي هاي 
آسیایي مي افتیم، حس غرور تمام وجودمان را فرا مي گیرد. هنوز یادمان 
نرفته که احسان حدادي تنها مدال دوومیداني تاریخ ایران در المپیک را 
کسب کرده و هنوز هم به درخشش او امیدواریم. با این حال وقتي حدادي 
با ادبیاتي دور از شأن یک ورزشکار ملي و افتخارآفرین، خود را بزرگ و بقیه 

را تحقیر مي کند، ناچاریم برخي مسائل را یادآوري کنیم.
ناچاریم که در جواب حدادي عزیز بگوییم بزرگي فقط به کس��ب مدال 
نیست. بزرگي حتي در این هم نیست که هر روز بتواني دیسکت را بیشتر 
از قبل پرتاب کني که از قدیم گفته اند »افتادگي آموز اگر طالب فیضي« 
یا »هرگز نخورد آب زمیني که بلند است«. حدادي بهتر است نگاهي به 
زندگي بزرگان ورزش این مرز و بوم بیندازد تا متوجه شود مردم آنها را نه 
فقط براي چند مدال یا عنوان که براي این بزرگ مي دارند که منش پهلواني 

داشتند و توهین و تحقیر جایي در رفتار و کلام شان نداشت.
حدادي در مدال آوري و قهرماني رشد کرده، اما ظاهراً هنوز نیاموخته که 
براي بزرگي کردن، بزرگ شدن و بزرگ ماندن اول باید افتادگي را بیاموزد. 
اول باید انسان بود و بعد قهرمان، اول باید پهلوان بود و بعد مدال آور که 
اگر این ش��د، حتي اگر پاي مدال و عنوان هم در میان نباشد، بین مردم 
کشورت بزرگ خواهي بود. در عوض اگر اینطور نبود با کوله باري از مدال 
و عنوان هم خیلي زود فراموش مي ش��وي و جایي در دل مردم نخواهي 
داشت. حدادي مي گوید: »اشخاصی که در جایی مشغول به کار هستند 
و فعالیت حرفه ای دارند، یکسری انتقاداتی از ورزشکاران انجام می دهند. 
البته خداراشکر احسان حدادی آنقدر ورزش��کار بزرگی است که هنوز 
هم راجع به او برخی دوستان دس��ت به قلم  شوند.« او این سخنان را در 
حالي بیان مي کند که ظاهراً فراموش ک��رده اگر نبودند همین قلم ها و 
همین هایي که در جاهایي مشغول به کارند، هیچ گاه افتخارآفریني هاي 

حدادي رسانه اي نمي شد که امروز اینگونه طلبکارانه حرف بزند.
حدادي قهرمان ورزش ماس��ت؛ یک قهرمان ملي که باید براي حفظ و 
ارتقاي او هزینه شود، اما بهتر اس��ت این را فراموش نکند که او اولین و 
آخرین افتخارآفرین ورزش کشور نیست و مطمئنا کساني را خواهیم 
داشت که به خوبي جاي او را در سال هاي بعد پر کنند. پس بهتر است 
حداقل براي اینکه بتواند خود را در حافظه تاریخي علاقه مندان به ورزش 
و مردم ورزشکاردوست ایران حفظ کند، قدري بیشتر به خود و رفتارش 
اهمیت دهد و زیاد دلخوش به چیزي که خود ام��روز ادعاي آن را دارد 
نباش��د که خیلي ها که مدعي تر از او در بزرگي بودند، امروز هیچ نام و 

نشاني را نمي توان از آنها سراغ گرفت.

 دلواپس ها نگران حضور ستاره های بی پاداش
در لیگ کويت

مظفر: تجربه بانوان فوتسال بالا می رود
حضور برخی ملی پوشان فوتس��ال بانوان ایران در لیگ فوتسال بانوان 
کویت انتقادهایی را به دنبال داشته و مضمون اهم انتقادهای مطرح شده 
این است که حضور در لیگ فوتسال کویت کوچک ترین سود فنی برای 

بانوان ملی پوش ایران ندارد و تنها جنبه مالی دارد و بس.
    

صدالبته که ش��کی در پایین بودن سطح لیگ فوتس��ال بانوان کویت 
نیس��ت، اما کویت طی دو سال گذش��ته برنامه ریزی های خوبی برای 
پیشرفت فوتسال بانوان در این کشور که به قول سرمربی سابق فوتسال 
ایران در حد زیر صفر بود، انجام داده و حالا سعی دارد با جذب ستاره های 
کشورهای دیگر و استفاده از آنها در لیگ بانوان خود به ارتقا سطح کیفی 
بازیکنان این کشور کمک کند. در واقع دو سال پیش و در سال 97 بود 
که کویتی ها با به خدمت گرفتن ش��هرزاد مظفر، بهترین مربی آس��یا 
تصمیم گرفتند گامی بلند برای حضور در مسیر موفقیت بردارند و حالا 
با گذشت دو س��ال از حضور مظفر در رأس کادر فنی تیم ملی فوتسال 
بانوان کویت، نه فقط قرارداد این مربی ایرانی برای دو سال دیگر تمدید 
شده که کویتی ها در ادامه برنامه ریزی های خود برای طی کردن مسیر 
موفقیت و رساندن خود به س��طح تیم های مطرح و قدر قاره، میزبانی 
رقابت های فوتسال قهرمانی زنان آسیا )س��ال 2020( را نیز گرفته اند. 
رقابت هایی که تیم ملی فوتس��ال زنان ایران در هر دو دوره گذشته به 
قهرمانی در آن دست یافته است، اما ستاره هایش هنوز موفق به دریافت 

پاداش خود نشده اند.
    

حضور نسترن مقیمی، نس��یمه غلامی )کاپیتان تیم فوتسال بانوان( و 
فرشته کریمی بهترین گلزن فوتس��ال بانوان ایران در لیگ برتر بانوان 
کویت که سال های ابتدایی خود را با حضور ستاره های آسیا و بازیکنان 
خارجی دیگر کشورها آغاز کرده، اگرچه فرصت مناسبی برای ملی پوشان 
ایرانی است تا در شرایطی که از یک سو لیگ فوتسال بانوان ایران تعطیل 
است و از سوی دیگر مسئولان فدراسیون خود را به خواب زدند با امید 
بیشتر به مسیر خود ادامه دهند، اما برخی با انتقاد از لژیونر شدن بانوان 
فوتسال ایران قصد لوث کردن و زیر س��ؤال بردن این موفقیت را دارند. 
حال آنکه هیچ دلیل منطقی وجود ندارد بازیکنانی که با وجود کسب دو 
قهرمانی هنوز هم با گذشت دو سال موفق به دریافت پاداش های خود 
نشده اند به دنبال مسائل مالی نیز باشند، آن هم در شرایطی که بعد از 
بی کفایتی مس��ئولان فوتبال ایران که باعث خارج شدن فوتبال بانوان 
ایران از رنکینگ فیفا شد، بعید نیست که ادامه این بی لیاقتی ها فوتسال 

بانوان را نیز به چنین سرنوشت تلخی دچار کند!
    

نس��یمه غلامی، کاپیتان تیم ملی فوتس��ال بانوان ایران بعد از پیوستن 
به الفتات کویت در آذرماه با اش��اره به تفاوت دستمزد تیم های ایرانی با 
کویت تأکید کرد که باید پنج سال در لیگ ایران بازی می کرد تا چنین 
دستمزدی را مي گرفت. نسترن مقیمی هم بهمن 98 بعد از حضور در تیم 
الکویت تأکید داشت که برایش بسیار عجیب است که حضور او در کویت را 
به شهرزاد مظفر ارتباط می دهند. او دلیل این تصمیم را امکانات و شرایط 
خوب در کویت خواند: »لیگ کویت دو سال است که تشکیل شده و نقطه 
ضعف هایی دارد، اما سطح تیم ها آنطور که تصور می شود هم پایین نیست. 

ضمن اینکه شرایط، امکانات و پرداختی ها در کویت خوب است.«
    

ش��هرزاد مظفر اما به رغم ش��ایعاتی که در خصوص ارتب��اط او با حضور 
ملی پوشان در کویت مطرح می شود، تأکید دارد که ارتباطی با این مسائل 
ندارد: »اهل دروغ و سیاه نمایی نیستم. حضور بازیکنان و مربیان ایرانی در 
کویت باعث افتخار من اس��ت، حتی زمانی که بازیکنان کشورم به زمین 
می روند دعا می کنم بهترین عملکردش��ان را داشته باشند، اما نقشی در 
مذاکرات بازیکنان ایرانی حاضر در لیگ کویت ندارم، اما بعد از سال ها حضور 
در لیگ ایران حالا فضایی فراهم شده تا بانوان فوتسالیست ایران در کنار 
بازیکنان خارجی بازی کنند و تجربه به دست آورند. ضمن اینکه از لحاظ 
مالی نیز این انتقال ها برای ملی پوشان فوتسال بانوان ایران سود دارد. در حال 
حاضر فقط سه ایرانی در لیگ کویت حضور دارند. اما به عنوان یک ایرانی، 

حضور ملی پوشان کشورمان در کویت را باعث افتخار و غرورم می دانم.

 ميزباني جام ملت ها 
فرصت رفع نواقص و مشکلات است

فش��ارهای خارجی و تحریم ها باعث شده 
ورزش هم به عنوان بخش��ی از جامعه زیر 
فشار باشد و زیرساخت های مناسبی ساخته 
نشود. طبیعی است که در چنین وضعیتی، 
تیم ها هم از نظر کیفیتی دچار افت شوند، 
اما متأسفانه بعضی ها سعی دارند افکار مردم 
را از واقعیت منحرف کنند. وضعیت برخی 
ورزشگاه ها باعث شده عده از اهالی فوتبال 
از موفقیت ایران برای کسب میزبانی جام 
ملت های 2027 آسیا ناامید شوند، اما واقعیت این است که ما استادیوم های 
خوب هم داریم. ممکن اس��ت که گنجایش برخی از استادیوم ها در حد 
۵0هزار نفر نباشد، اما آنها تأسیس��ات خوب و جدیدی دارند. اگر موفق 
به اخذ میزبانی این رقابت ها شویم، اتفاقات خوبی رخ خواهد داد. وقتی 
میزبانی را بگیریم، برنامه ریزی می شود و همه کمک می کنند، مسئولان 
هم کمبودها را جبران خواهند کرد. چندین اس��تادیوم در داخل کشور 
شرایط لازم را برای برگزاری رقابت های بین المللی دارند. در حال حاضر 
استادیوم های آزادی، پارس، نقش جهان، یادگار امام و... در اقصی نقاط ایران 
می توانند جام ملت های آسیا را پوشش دهند. ضمن اینکه اگر میزبانی را به 
دست آوریم، قطعاً وضعیت هم بهتر خواهد شد. در صورت گرفتن میزبانی 
جام ملت های آسیا، مشکلات و نواقص با همکاری دولت حل می شوند. ما 
توانایی لازم را برای میزبانی جام ملت ها داریم. همه باید دست به دست هم 
بدهند و این کار را به سرانجام برسانند. ما کشور ثروتمندی هستیم و از نظر 
منابع طبیعی کمبود نداریم. اما باید اختلافات را کنار بگذاریم و با همکاری 
برای موفقیت فوتبال قدم برداریم. باید از فرصت ها استفاده کنیم و کسب 
میزبانی جام ملت های 2027 آسیا یکی از همان فرصت های طلایی است 
که باعث می شود با برطرف کردن نواقص و کار کردن روی زیرساخت های 
فوتبال گامی بلند در راستای موفقیت این رش��ته برداریم. نباید ناامید 
شویم و مدام بگوییم که ما امکانات لازم را نداریم و نمی توانیم در رقابت 
با کاندیداهایی چون عربستان و قطر موفق باشیم، چراکه می توانیم از این 
فرصت برای برطرف کردن مشکلات استفاده کنیم، به همین دلیل گرفتن 

میزبانی جام ملت های آسیا بسیار مهم و به سود فوتبال ایران است.

افشاگری مسی در مورد درخواست جدايی اش از بارسا
بارتومئو می خواست من آدم بد داستان باشم

رونالدو، بهترين فوتبالیست قرن 21 
استادیوم های خالی حوصله  سربرند

بهترین بازیکن 
اشرف رامین
     بازتاب

قرن بیس��ت و 
یک��م فوتب��ال 
جهان دلتنگ هوادارانش است. پانزدهمین دوره 
مراس��م گلوب س��اکر در دوب��ی برگزار ش��د و 
بهترین های دنیای فوتبال در سال 2020 و قرن 
21 معرفی شدند. سه نامزد نهایی عنوان بهترین 
بازیکن قرن همانطور ک��ه انتظار می رفت لیونل 
مسی، محمد صلاح و کریس رونالدو بودند. از بین 
این س��ه نفر مهاجم پرتغالی موفق ش��د رقبای 
آرژانتینی و مصری اش را کنار بزند و جایزه نفر اول 
را از آن خود کند. کریس که تعطیلات کریسمس 
را در دوبی سپری می کند پس از دریافت جایزه 
گل��وب س��اکر اول از همه ب��ه موض��وع کرونا و 
ورزش��گاه های خالی از جمعیت اشاره کرد: »اگر 
بخواهم صادق باش��م، بازی کردن در استادیوم 
خالی برایم واقعاً حوصله سر بر است. البته اینکه ما 
فوتبالیس��ت ها به همه پروتکل های بهداشتی و 
سلامت خودمان اهمیت دهیم، فوق العاده مهم 
است، ولی راستش را بخواهید من از این وضعیت 
خوشم نمی آید. در وهله اول عاشق فوتبال هستم 
و عشق زندگی ام همیشه فوتبال بوده؛ من به خاطر 
خانواده ام، فرزندانم، دوس��تانم و هواداران بازی 
می کنم، ولی واقعیت این است که از این شرایط 
خوشم نمی آید. شرایط عجیب و غریبی است.« 

ستاره یووه که از این وضعیت حسابی حوصله اش 
سررفته، ابراز امیدواری کرد به زودی شاهد حضور 
دوباره هواداران در ورزشگاه ها باشند: »وقتی مردم 
کریستیانو را هو می کنند هم خوشم می آید. وقتی 
به محض اینکه پایم به توپ می خورد صدای هو 
کردن بلند می شود، حتی این را هم دوست دارم. 
امیدوارم در سال 2021 بتوانند قوانین را تغییر 
بدهند و یک بار دیگر شاهد اس��تادیوم های پر از 
تماشاگر باشیم.« بهترین بازیکن قرن 21 از اینکه 
الگوی فوتبالی کودکان و جوان ها باش��د، انگیزه 
مضاعف می گیرد: »وقتی آدم می بیند جوان ها و 
بچه ه��ا می خواهند مث��ل او باش��ند، واقعاً این 

فوق العاده است. آنها موی شان را مثل موی من 
اص��لاح می کنن��د و می خواهن��د مه��ارت 
فوتبالی شان مثل من باش��د. پسر خودم را 
می بینم که می خواهد ظاهرش مثل من باشد 
و می گویم برای اینکه مثل پدرت باشی، راه 

درازی در پیش داری. آینده از آن بچه هاست. 
من چهار فرزند دارم و برای ش��ان بهترین ها را 

آرزو مي کنم. وقتی مثلاً در دوبی بچه ها را می بینم 
که اینقدر به من علاقه دارند، خوشحال می شوم، 
چون می دانم آنها متوجه تلاش، تعهد و پشتکار 
من هستند و این برایم باعث افتخار است و انگیزه 
مضاعفی به من می دهد که در ادامه هم به همین 

روند ادامه دهم و تلاش کنم.«

ستاره بارسلونا 
شیوا نوروزي

     چهره
پس از چند ماه 
سکوت بالاخره 
در مورد اتفاقات تابستان و تلاشش برای جدایی از 
این تیم صحبت کرد. لیونل مسی پیش از شروع 
فصل با بارتومئو، رئیس پیشین باشگاه به مشکل 
جدی خورد تا جای��ی که قصدش ب��رای ترک 
نیوکمپ را علنی کرد. منتها مسی به رغم داشتن 
پیشنهادهای وسوسه انگیز به خاطر بند فسخ 700 
میلیون یورویی مجبور شد تا تابستان 2021 صبر 
کند. البته بارتومئو از سمتش استعفا داده و لئو 
منتظر برگزاری انتخابات باشگاه است تا تصمیم 
نهایی اش را بگیرد. مهاجم آرژانتینی که 20 سال 
است عضو بارسلوناست، در آخرین روزهای سال 
2020 در گفت وگو با یک ش��بکه اسپانیایی به 

اختلافش با باشگاه اشاره کرد: »من تمام سال که 
نه، ولی در ش��ش ماه انتهای فصل ب��ه بارتومئو 
می گفتم که قصد جدایی دارم. به او  گفتم، رئیس 
به من کمک کن جدا شوم، اما پاسخ او فقط و فقط 
نه بود. ماندن برایم سخت بود، با اینکه می دانستم 
نیاز به جدایی دارم. همسرم بارها اصرار کرد که 
بمانم. من کس��ی هس��تم که همه چیز را درون 
خودم می ری��زم و کمتر به اش��تراک می گذارم. 
می دانستم که جدایی به سود من است، ولی در 
نهایت این اتف��اق نیفتاد.«  مس��ی رفتار رئیس 
باشگاه و نیاز به تغییر را علت ترک بارسا خواند: 
»واقعیت این است که در بسیاری موارد بارتومئو 
مرا فریب داد، ولی دوست ندارم در موردش حرف 
بزنم. تصور می کردم دورانم در بارس��ا تمام شده 
است. به این نتیجه رسیده بودم که نیاز به تغییر 
فضا دارم. می دانستم که بارسا دوره ای جدید با 
یک مربی و بازیکنان جدید را شروع خواهد کرد و 
من می خواستم در باشگاهی باشم که موفقیت در 
آن تضمین شده باشد. می خواستم به تیمی بروم 
که برای فتح لیگ قهرمانان و همه جام ها بجنگد 
و آن تیم بارس��لونا نبود. پس از اینکه بارتومئو از 
تصمیمم آگاه شد، شروع کرد به درز دادن اخبار تا 
مرا اینگونه در منگنه قرار دهد. او می خواست من 
آدم بد داستان باشم. در آن مقطع حسم می گفت 
که زمان جدایی اس��ت. ضمن اینکه رفتار 
باشگاه با لوئیس سوارز بس��یار بد و باور 
نکردنی بود. او را به راحتي و رایگان از 
دست  دادند و پول باقیمانده قراردادش 
را پرداختند تا به تیم رقیب مستقیم  
ما اتلتیکو برود. شکل جدایی سوارز 
از خ��ود جدایی بدتر ب��ود.« لیونل 
مسی تصمیم گیری در مورد آینده 
را به پایان فصل موک��ول کرد: »تا 
پایان فصل تصمیم جدیدی نخواهم 
گرفت. منتظ��ر می مانم ت��ا ببینم 
ش��رایط چگونه خواهد بود. در حال 
حاضر تمرکزم روی تیم و ادامه فصل 
است. هدف کسب جام است و نمی خواهم 
تمرکزم را به خاطر چیزهای دیگر از دست 
بدهم. نمی دانم می روم یا ن��ه، ولی اگر رفتنی 

باشم، دوست دارم روزی برگردم.«

حسین کلانی

پیشکسوت فوتبال

 رقابت 20 تيرانداز معلول 
براي راهيابي به تيم ملي 

دومین مرحله مسابقه رکوردگیری و انتخابی تیم ملی تیراندازن معلول 
از امروز به مدت دو روز در فدراسیون جانبازان و معلولان برگزار می شود. 
در این مرحله 20 ورزشکار در رشته های تپانچه و تفنگ بادی طی دو روز 
با رعایت پروتکل های بهداشتی با هم رقابت مي کنند. در مرحله اول این 
مسابقات، به رغم اینکه قرار بود 20 تیرانداز برتر مسابقات قهرمانی کشور 
حضور داشته باش��ند، اما به دلیل نبود خوابگاه و هزینه سنگین تست 
کرونا تنها 1۳ ورزشکار ش��رکت کردند. به گفته کرمی، رئیس انجمن 
پاراتیراندازی پس از انجام چند مرحله رکوردگیری تا پایان سال، نفرات 
برتر به تیم ملی دعوت می شوند که با برنامه ریزی روی آنها، تیم اعزامی 

به بازی های پاراآسیایی 2022 چین مشخص خواهد شد.

باید در اتحادیه جهاني کشتي نفوذ کنيم 
قاس��م رضایی، دارن��ده مدال های طلا و برن��ز المپیک گف��ت: »باید مثل 
روس ها در تصمیمات اثرگذار اتحادیه جهانی کش��تی نقش داشته باشیم. 
با داوري هایي که در مس��ابقات جهاني دیدم، همان بهتر که کشتی گیران 
بیشتری اعزام نش��دند. در این مسابقات هم در حق س��اروی و هم در حق 
نوری ناداوری شد. به اعتقاد من اتحادیه جهانی کشتی این مسابقات را فقط 
به خاطر روسیه برگزار کرد. ما هنوز نتوانسته ایم در تصمیمات مهم کشتی 
دنیا اثرگذار باشیم. باید خیلی قوی تر عمل کنیم و با برنامه مدون جلو برویم 
تا مثل روسیه و امریکا در اتحادیه جهانی کشتی نفوذ داشته باشیم و نقش 
اصلی را ایفا کنیم. حق کشتی ایران این است که جزو مهره های تأثیرگذار 
اتحادیه جهانی باشد. روس ها در تمام تصمیمات کشتی جهان دخیل هستند 
و خیلی قبل تر از اجرای یک تصمیم یا برگزاری و عدم برگزاری یک رویداد از 
آن اطلاع دارند. علیرضا دبیر نیز زحمت خودش را می کشد تا کشتی ایران در 

اتحادیه جهانی تأثیرگذار باشد و مانند سال های گذشته شود.«


